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Svar på medborgarförslag

Förslag till beslut
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om 
åtgärder i Älvsborgsparken. 

Förvaltningen håller med om att det finns ett behov för åtgärder i 
parken. Under 2021 har förvaltningen som ambition att genomföra 
upprustningsåtgärder i parken i syfte att ge den ett mer 
omhändertaget utseende. Att kraftigt beskära träden anser 
förvaltningen inte vara en lämplig idé ur både estetiskt och 
ekonomiskt perspektiv. Förvaltningen föreslår istället att träden 
besiktigas av arborist i samband med förvaltningens önskade 
upprustningsåtgärder 2021 och att besiktningen blir vägvisande för 
vilka eventuella trädåtgärder som kan bli aktuella. 

Bakgrund
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om 
åtgärder i Älvsborgsparken. Stadsdelsnämnden beslutade vid 
nämndsammanträdet den 26 mars februari 2020 att ge förvaltningen 
i uppdrag att bereda medborgarförslaget. Medborgarförslaget 
bifogas som bilaga 1. 

Ärendets beredning
Ärendet har beretts av stadsmiljöavdelningen inom Södermalms
stadsdelsförvaltning. Ärendet har behandlats i förvaltningsgruppen
och i pensionärsrådet den 8 juni samt i rådet för 
funktionshindersfrågor den 9 juni 2020.

Ärendet
I medborgarförslaget framför förslagsställaren i huvudsak följande: 
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Jag önskar förändring/uppfräschning av Älvsborgsparken. Det är 
många som rör sig i området men få tycker det känns trevligt. Idag 
är parken platt, grusad och mörk. Det har försökts planteras under 
träden men på grund av brist på sol har planteringen dött. Mitt 
förslag är att träden beskärs kraftigt så att ljus och sol kommer ner 
och bänkar och bord ställs ut så att man kan sitta ner där. 
Blommiga planteringar och gärna något högt buskigt i trädrabatten 
längst ut mot Ringvägen för att få mer rumskänsla. Parken skulle 
kunna få liv med foodtrucks, loppis och andra aktiviteter. Jag kan 
anordna trevliga temahelger med allt från poesikvällar, loppis, 
konstutställningar, pyssel för barn mm. 

Synpunkter och förslag
Förvaltningen håller med om att det finns ett behov för åtgärder i 
parken. I Parkplan för Södermalm beskrivs parken med bland annat 
följande ord: Kastanjerna i nedre delen av parken har stort värde 
och i parken finns många stora träd som är viktiga för att möta 
skalan på den höga omgivande bebyggelsen längs parkens östra 
sida. Under kastanjerna vid bouleplanen finns en tydlig rumslighet 
men kastanjerna tar mycket ljus. Belysningen skulle behöva 
kompletteras i denna del, exempelvis med effektbelysning av 
stammarna under träden. Planteringarna under kastanjerna är i 
behov av upprustning. 

Vidare nämns i parkplanen bland annat följande som bevaransvärda 
i parken: Kastanjeträden, Boulebanor med sittplatser. Det som 
enligt parkplanen ska vårdas är till exempel: Ytorna under 
kastanjerna och Växter och markmaterial under kastanjer. I 
parkplanen anges slutligen behovet av utveckling av parken, bland 
annat genom att Utreda hur platsen under kastanjerna skulle kunna 
utvecklas gestaltningsmässigt. 

Förvaltningen har som ambition att under 2021 genomföra 
upprustningsåtgärder i parken i syfte att ge den ett mer 
omhändertaget utseende. Omfattningen av åtgärderna beror på 
budget och ska också vägas mot behoven för andra upprustningar 
inom stadsdelsområdet. 

Att kraftigt beskära träden, som är hästkastanjer, anser 
förvaltningen inte vara en lämplig idé ur både estetiskt och 
ekonomiskt perspektiv. Dels kommer en sådan beskärning medföra 
att trädens naturliga växtsätt förstörs och dels kommer en sådan 
beskärning innebära att träden kommer att producera massor av 
skott. Dessa skott behöver återkommande beskäras vart 3-4 år för 
att inte bli alltför stora och tunga och därmed kunna utgöra en risk 
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om de knäcks och faller mot marken. Likaså är det inte lämpligt att 
beskära grenar större än 10-15 cm i diameter då det medför en 
alltför stor snittyta som i sin tur kan ge upphov till rötskador och 
därmed förkorta trädets livslängd. Förvaltningen föreslår istället att 
träden besiktigas av arborist i samband med förvaltningens önskade 
upprustningsåtgärder 2021 och att besiktningen blir vägvisande för 
vilka eventuella trädåtgärder som kan bli aktuella. Det skulle 
exempelvis kunna röra sig om underhållsbeskärning eller 
kronstabilisering. 

Förvaltningen ser mycket positivt på att förslagsställaren erbjuder 
sig att anordna olika aktiviteter i parken. Den öppna stenmjölsytan 
under kastanjeträden möjliggör att parken kan användas för flera 
olika aktiviteter. För att använda en offentlig plats behövs ett 
polistillstånd och information om hur man söker det finns på 
https://tillstand.stockholm/tillstand-regler-och-tillsyn/.

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.  

Ann-Christine Jenvén Andreas Evestedt
Stadsdelsdirektör Avdelningschef

Bilagor
1. Medborgarförslaget.
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